Bonding
美國政府公共工程保險介紹
In order to help our vendors over the challenges that can be associated with Bonding, the Small & Minority Business Resources (SMBR) Department has added a Bonding Financial Consultant to our staff. The Bonding Consultant meets one-on-one with business owners to educate and assist them with their bonding needs.  

奧斯汀市政府為幫助少數民族及小型企業，克服投保公共工程險所遇到的困難，特別在少數民族及小型企業處內增加一名諮詢專員提供企業雇主一對一的輔導。
Bonding Basics
公共工程保險基本概念
Most government-funded construction projects require Surety Bonding meaning the prime contractor must be bonded for the amount of the project. Surety Bonding protects the government agency that is building the project by ensuring that the project is completed per contract terms. It also protects the subcontractors and suppliers who are working on the project. There are three basic types of surety bonds: the bid bond, payment and performance bonds.
絕大部份美國政府的公共工程均要求承包商投保 “保證險” (Surety Bonding)，投保範圍需函蓋承包工程的總金額。“保證險” 的目的在於確保政府工程依合約按時施工及完工，亦在於保護次承包商及材料商的權益。“保證險” 一共有三種: 投標價格險 (簡稱 “標價險” (bid bond) )，下線付款險 (payment bond)，完工險 (performance bond)。以下文章將敘細各項保險的特色。
Bonding Consulting Services
公共工程保險免費諮詢服務
Obtaining and growing bonding capacity is critical for a construction company.  Many times a company will wait too late to obtain the required bonding and miss out on opportunities to participate as a contractor on city projects, not knowing they can get preapproved for bonding at any time.  
承包商購買公共工程保險的財務能力，以及未來購買能力的成長， 對其成敗影響巨大。常常有建築公司拖到最後才買到保證， 因而失去參與投標機會，卻不知保險可在購買前，事先找保證公司核準即可。
First Time Bonding
第一次買保險
There is a program that most bonding agents use called Fast Track that will get you preapproved for bonding capacity up to $250,000 based on your personal credit score.   Credit scores need to be 670+ for all owners and their spouses.   If your credit score is not at this level or you are not sure what your score is, call us anyway and we will show you how to pull down your credit report and get you on track to fixing your credit so that you can apply for bonding.
許多保險經紀人最常使用的保險公司是一家叫 “快捷” 的公司。該公司依據伸請人個人的信用積分，最高可批准達$250,000 的工程金額。
Growing Existing Bonding
提升目前購買保險的能力
If you have some bonding capacity now or have had a bond in the past, then we can help you to grow this capacity.   We will work with you, your bonding agent, banker and CPA to try and get your bonding line increased to that next level you need to bid on bigger projects.
若你有購買公共工程保險的財力，或你曾買過，奧斯汀市政府可以幫你提升目前投保的能力。市政府少數民族及小型企業處願意出面與你，你的保險公司，銀行，會計師一起合作，增加你的保額，以利未來投標較大工程。
Eligibility
輔導對象
To be eligible for these services companies need only be a SMBR certified MBE, WBE, or DBE or applying for certification.  Bonding consulting services are free.
奧斯汀市政府免費提供公共工程保險諮詢服務。服務對象必須已取得少數民族企業，女性企業，或是弱勢企業的證書，或是正在辦理伸請手續中。
Surety Bonding Overview
保證險
Surety bonding is a three-party agreement in which a surety company guarantees the project owner (i.e. City of Austin) that the principal (contractor or subcontractor) will complete a project as per the terms stated in the contract; that if the contractor runs into serious problems and cannot complete the project, the bonding company will then pay the project owner the cost of the uncompleted project amount.  Most government funded construction projects require surety bonding of the prime contractor and many times a prime contractor will require surety bonding of their larger subcontractors.  It is important to obtain your bond as early in the bidding process as possible.
保證險所牽涉的有關人事有三方面。保險公司向工程擁有者 (亦即 市政府) 擔保投保人 (承包商或次承包商) 將如約完工， 若投保人遇到困難無法如期完工，保險公司則需支付工程主人未完工部份之餘款。美國絕大部份的公共工程均要求承包商買保證險，承包商亦通常要求較大規謀之次承包商購買保證險。儘早買保險很重要，不可輕忽。
Bonding Capacity Letters
保額度信用函
Much like being pre-approved for a loan amount, the bonding capacity letter states that you are pre-approved for bonding up to a certain amount.   A bonding capacity letter can be obtained from a qualified bonding agent at any time, and usually experienced contractors can get a letters for $250,000 based solely on a personal credit score of 670 or higher for all owners and spouses.   It is a good idea to get your bonding capacity letter as soon as possible and before bidding on any projects.
如同銀行預先批准個人或公司借貸金額，保額度信用函的功能亦代表保險公司已預先批准保險限額。此類信用函隨時可向任何保險經紀人伸請，通常有經驗的經紀人可單憑個人信用積分取得$250000保額。不過所有公司股東及其配偶之信用積分均需在670分以上才行。越早取得信用函越好，最好在投標之前更佳。
Credit Reports
信用歷史表
As a business owner it is important to stay on top of your credit history, which is critical to obtaining bonding and/or financing.   You can obtain a free credit report at www.annualcreditreport.com. While annualcreditreport.com does not give you a credit score, it does give an accurate and current credit report, including any negative items that might be affecting your score.
在美國做生意要經常查看自己的信用歷史報告，報告內容可取決保險公司是否願意賣你工程保險。你可上網免費索取個人信用歷史報告，www.annualcreditreport.com。 雖然此網站不提供個人的信用積分，但對個人的信用歷史有詳細正確的記載，包括任何會影響積分的不良記錄。
Should a Cashier’s Check be used for a Bid Bond?
銀行匯票可以用來抵 “開標金額險” 嗎?
The City of Austin and other government entity bid documents do say-

All bids shall be accompanied by a bid guaranty in an amount of not less than five percent (5%) of the total bid.   If the total bid amount is $100,000 or less, bidder has the option of providing a cashier’s or certified check, made payable to the City of Austin, accompanied by a letter from a surety company indicating that bidder can be bonded for the amount of the project, or a Bid Bond with Power of Attorney attached, issued by solvent surety authorized under the laws of the State of Texas and acceptable to OWNER.

Unfortunately some companies go out and obtain a cashier’s check for 5% of the bid and then turn in that as part of the bid package.  This is not a good option for the contractor.  To understanding why you must understand the different types of bonds and the bonding process.

奧斯汀市政府及其他政府單位的招標文件的明示 ---

“所有標單需備有抵壓金，金額不可低於標價的百分之五。若標額為$100,000或 $100,000以下，標商亦可選擇以匯票或認證支票給付奧斯汀市政府，附上保險公司信函，証明標商資格符合投保額度，或使用有授權委託書之”標價保險”。該保險須向有償付能力的保險公司簽發，保險須由該保險公司依德州州法批准，並被工程擁有者接受的保險。”
不巧的是有一些標商只交上標價百分之五的匯票，結果遭到廢標。所以一定要了解各種不同的工程保險，以及投保過程。
Bid Bond
標價保險
The bid bond is a guarantee on the price that the contractor submitted, and the contracting entity (i.e. City of Austin) will give you the option of turning in a cashier’s check for 5% of the amount or providing a bid bond form.

標價保險所保的險是保證標商的標價，動工後不變動。招標人 (亦即奧斯汀市政府) 允許標商提供標額百分之五的匯票，或是使用標價保險單。
Bid Bond Form
標價保險單
The contractor should have a bid bond form instead of a cashier’s check.   This form is obtained in advance from a qualified bonding agent, and is a price guarantee plus a guarantee to provide payment and performance bonds if the contractor wins the project.  Your bonding agent needs to know how much you are bidding, he must get this amount pre-approved by the bonding company before issuing the bid bond and this process can take several days.   The bid bond should be free.
標商最好使用標價保險單，而不要選擇使用匯票。標商可向合格工程保險經紀人事先索取。此保單不但可保證價錢不動，並且可保證承包商會對次承包商按工計酬，且依照合約施工完工。標商的保險經紀人需知道你投標的總金額，保險公司才可依此金額預先提供擔保，簽發標價險。此過程需要數日的時間。標價險應該是免費。
Payment and Performance Bonds
下線付款險與完工險
By using a bid bond form, the contractor is saying they had a bonding company review their price and they have committed to providing payment and performance bonds should the contractor win the contract.  Payments bonds are a guarantee that the contractor will pay his subcontractors while performance bonds guarantee that the project will be completed per terms of the contract.   Payment and performance bonds cost a percentage of the contract as the premium.

標商使用標價保單的優點是有工程保險公司在審閱願你的標價後，若你贏標，願意替你出 “下線付款險” 與 “完工險”。“下線付款險” 保證承包商會對次承包商按工計酬，而 “完工險” 保證承包商將依合約施工完工。“下線付款險” 與 “完工險” 的 保金是依合約金額比率計算。
Forfeiting your Bid Bond/5% Cashier’s Check
放棄百分之五的匯票金額
If you turn in your bid bond in the form of a cashier’s check, then you win the project but cannot provide the required payment and performance bonds, you can loose the contract award and forfeit the bid bond amount.   The contracting entity can keep the 5% bid bond and award the contract to another contractor.    

如果你的標價險是以百分之五匯票的形式提出，一旦你贏標，但若無 法取得 “下線付款險” 與 “完工險”，你可能得不到標， 匯票也拿不回來。招標人有權不退還匯票，並選擇其他承包商取代。
City of Austin SMBR Bonding Resource Program
奧斯汀市政府，少數民族及小型企業處工程保險輔導案
If you are interested in obtaining education and assistance with your bonding needs, contact SMBR's Financial Bonding Consultant, Luke Ortega Luper at 512-974-7733 or email him at luke.luper@austintexas.gov.  Luke is available to meet one-on-one to assist you with establishing bonding, credit scores and finding a qualified bonding agent that can provide surety bonds and increased current capacity.  Keep in mind that SMBR does not issue bonds or provide financing. This program is provided as a free resource to SMBR certified business owners and those seeking certification, and all information provided is completely confidential.    
你若需進一部暸解工程保險細節，請與奧斯汀市政府，少數民族及小型企業處，財經顧問Luke Ortega Luper 聯絡。請打512-974-7733 或 寄至電子郵件信箱luke.luper@austintexas.gov。Luke 可提供個別輔導，幫你分析個人信用記錄，推薦合格 並可以簽發工程保險，幫你提高保險額的保險經紀人。少數民族及小型企業處本身並不銷售工程保險或提供貸款服務。此輔導案主要目的再於提供少數民族企業免費諮詢。一切個人資料企業處將會保密，不對外透漏。
